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Binnen de vaste commissie voor Defensie hebben de onderstaande
fracties de behoefte vragen en opmerkingen voor te leggen aan de
Minister van Defensie over Jaarplan 2025 Kustwacht voor het Koninkrijk
der Nederlanden in het Caribisch gebied (Kamerstuk 36 600 X, nr. 74).

De voorzitter van de commissie,
Kahraman

De adjunct-griffier van de commissie,
Manten
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties 

Vragen en opmerkingen van de leden van de GroenLinks-PvdA-
fractie

De leden van de GroenLinks-PvdA-fractie hebben kennisgenomen van het
jaarplan 2025 van de Kustwacht voor het Koninkrijk der Nederlanden in
het Caribisch gebied. Deze leden waarderen de inzet van de Kustwacht
voor een veilig en leefbaar Caribisch gebied en hebben op dit moment
enkele punten die zij graag aan het kabinet willen voorleggen.

De bestrijding van drugs- en wapenhandel blijft een kernactiviteit. De
leden van de fractie van GroenLinks-PvdA ondersteunen dit van harte. Zij
vragen hierbij of het kabinet kan aangeven hoe zij de effectiviteit van de
huidige strategieën beoordeelt. Zijn er nieuwe initiatieven of samenwer-
kingen om smokkelroutes effectiever aan te pakken?

De leden van de fractie van GroenLinks-PvdA begrijpen dat de Kustwacht
regelmatig met capaciteitsuitdagingen te maken heeft. Is de huidige
personeelssterkte voldoende om alle taken adequaat uit te voeren? Zijn er
knelpunten op het gebied van opleiding en behoud van personeel? En zo
ja, hoe worden deze knelpunten concreet aangepakt? Hoe wordt ervoor
gezorgd dat er voldoende lokaal talent wordt aangetrokken? In hoeverre
wordt diversiteit in de werving en personeelsbeleid bevorderd? Zijn er
specifieke programma’s gericht op het aantrekken en behouden van
personeel uit de eilanden zelf, zo vragen deze leden.

Professionele ontwikkeling is essentieel voor een effectieve Kustwacht.
Welke initiatieven, zo vragen de leden van de GroenLinks-PvdA-fractie,
zijn er om het personeel beter te trainen en specialistische vaardigheden
te ontwikkelen? In hoeverre wordt er samengewerkt met internationale
partners voor gezamenlijke oefeningen en uitwisseling van expertise?

De leden van de fractie van GroenLinks-PvdA lezen ambitieuze doelstel-
lingen van de Kustwacht. Zij vragen zich af of het budget toereikend is om
de doelstellingen te behalen. Welke risico’s ziet het kabinet? Zijn er
eventuele knelpunten of tekorten in de financiering die risico’s kunnen
opleveren voor de operationele effectiviteit? Zo ja, welke zijn dit, zo
vragen deze leden.

Het Caribisch gebied is regelmatig getroffen door orkanen en andere
natuurrampen. Het is van groot belang dat de hulpdiensten dan snel en
adequaat kunnen optreden. De leden van de fractie van GroenLinks-PvdA
constateren dat Defensie hier gelukkig vaak snel en adequaat toe in staat
is. Kan het kabinet aangeven hoe de Kustwacht specifiek bijdraagt aan
snelle en effectieve crisisrespons? Zijn er samenwerkingsverbanden met
hulporganisaties en lokale overheden om noodhulp en evacuaties verder
te optimaliseren? Zo ja, welke kansen ziet het kabinet hiertoe? En kan het
kabinet hierbij ook ingaan op het verschil in samenwerking tussen de
Kustwacht en de lokale overheden op de BES en CAS-eilanden?
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Gezien de kwetsbaarheid van het Caribisch gebied voor klimaatveran-
dering, vragen de leden van de fractie van GroenLinks-PvdA hoe de
Kustwacht haar operaties verder kan verduurzamen. Zijn er plannen om
de CO2-uitstoot te reduceren en om te investeren in duurzamer materieel,
zoals hybride of elektrische vaartuigen? De Kustwacht speelt een rol in de
bescherming van de mariene biodiversiteit. Hoe wordt toegezien op de
naleving van milieuwetgeving, zoals illegale visserij en vervuiling? Wordt
hierin samengewerkt met lokale natuurbeschermingsorganisaties, zo
vragen deze leden.

Gelet op de instabiele situatie in de regio neemt de migratiedruk toe. De
leden van de fractie van GroenLinks-PvdA vernemen graag van het
kabinet hoe de Kustwacht de mensenrechten waarborgt bij onderschep-
pingen van migranten op zee. Welke afspraken zijn er over de opvang en
behandeling van vluchtelingen en ongedocumenteerde migranten?

De Kustwacht speelt een ondersteunende rol bij politietaken, zoals het
bestrijden van georganiseerde criminaliteit en het handhaven van de
openbare orde. In hoeverre, zo vragen de leden van de fractie van
GroenLinks-PvdA, worden deze taken uitgebreid en welke middelen zijn
daarvoor beschikbaar? Is er voldoende afstemming met lokale politie-
korpsen en het Openbaar Ministerie? Kan geschetst worden wat het
afwegingskader is voor de inzet van de Kustwacht voor ondersteunende
politietaken?

Verder zijn de leden van de fractie van GroenLinks-PvdA benieuwd hoe de
samenwerking met lokale overheden en internationale partners zoals de
Verenigde Staten en de Franse en Britse marines verloopt. Zijn er plannen
om deze samenwerking verder te intensiveren?

Investeringen in moderne surveillanceapparatuur, zoals drones en
geavanceerde radarsystemen, worden steeds belangrijker. De leden van
de fractie van GroenLinks-PvdA zijn benieuwd hoe de Kustwacht wordt
voorbereid op digitale dreigingen en cybercriminaliteit. Wordt er gewerkt
aan verbeterde digitale informatie-uitwisseling tussen de Kustwacht en
andere diensten, zo vragen deze leden.

Vragen en opmerkingen van de leden van de NSC-fractie

De leden van de NSC-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen
van het jaarverslag van de Kustwacht voor het Koninkrijk der Nederlanden
in het Caribisch gebied d.d. 31 januari 2025. Deze leden hebben enkele
vragen over het onderhavige jaarverslag.

De leden van de NSC-fractie hebben begrepen dat de politieke, sociale en
financieel-economische instabiele situatie in Venezuela en de georgani-
seerde misdaad in dit land zorgen voor een mogelijk risico voor de
omgeving, waardoor de Kustwacht genoodzaakt is om haar activiteiten te
intensiveren. De vulling na de transitie is de belangrijkste voorwaarde en
tegelijk de grootste uitdaging gezien de gevraagde specialismen. De
Minister geeft aan vooral ook lokaal te werven. Kan de Minister aangeven
wat zijn verwachtingen zijn ten aanzien van het daadwerkelijk aannemen
van de benodigde specialistische kennis, zo vragen de leden van de
NSC-fractie.

Daarnaast zijn de leden van de NSC-fractie benieuwd of de Minister
verwacht dat de samenwerking met de Amerikaanse kustwacht zal
veranderen met de aanstelling van president Trump.

II Antwoord/Reactie van de Minister 
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